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M I N I S T E R R A A D 

Nr.5400 
Notulen van de vergadering gehouden op 

v r i j d a g 29 oktober 1971 i n het Catshuis, aangevangen 
1 s morgens om 10 uur en 's middags 

voortgezet 

Aanwezig: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Biesheuvel en de ministers 
Van Agt, Boersma, De Brauw, Drees, Engels, 
Geertsema, De Koster, Langman, Lar d i n o i s , 
N e l i s s e n , Stuyt (punt 1, 2, 3 en 6), Udink 
(punt 1, 2, 3 en 6) en Van Veen (Afwezig z i j n 
de m i n i s t e r s Boertien en Schmelzer) 
Voorts z i j n aanwezig de s t a a t s s e c r e t a r i s s e n 
Buck (punt 4, 5 en 7 t/m 22), Schol ten (punt 15), 
Van der Stee, Vonhoff (punt 6) en V/esterterp 
S e c r e t a r i s : drs.J.Middelburg 
N o t u l a r i s : drs.J.P.Kieboom 

1. Notulen van de vergadering van 22 oktober 1971 

De notulen worden v a s t g e s t e l d behoudens de 
w i j z i g i n g e n opgenomen i n b i j l a g e I . 

2. Mededelingen 

a. Taak ambtelijke werkgroep voor de pers (Memorandum 
van de m i n i s t e r van Cultuur, Recreatie en Maat
schappelijk Werk dd. 27 oktober 1971, nr.MR.U.10697; 
notulen m.r. 15 oktober 1971, punt 11) 

M i n i s t e r Engels merkt op dat t i j d e n s de 
eerste bijeenkomst van de ambtelijke werkgroep i s 
gebleken dat de t a a k s t e l l i n g voor deze werkgroep een 
doublure kan betekenen van de werkzaamheden van de 
commissie-Rooij. Het r i s i c o bestaat daarom dat de 
commissie-Rooij h i e r u i t de conclusie t r e k t dat z i j 
haar taak beter kan be'éindigen. Aangezien d i t n i e t 
de bedoeling i s , zou de opdracht aan de ambtelijke 

werkgroep ... 
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2 . De ambtelijke werkgroep z a l voorbereidend werk 
ve r r i c h t e n ten behoeve van de ambtelijke inbreng 
i n de commissie-Rooij. 

De raad b e s l u i t aldus. 

2 b. Toetreding van Noorwegen tot de EEG (B r i e f van de 
minister van Buitenlandse Zaken a . i . dd. 27 oktober 
1971, nt. DIE215654/5340 met bijlagen) 

S t a a t s s e c r e t a r i s Westerterp deelt mede dat 
deze nota inmiddels achterhaald i s . De permanente ver
tegenwoordigers z i j n op 28 oktober overeengekomen een 
a f z o n d e r l i j k protocol inzake de Noorse landbouw op te 
s t e l l e n , opdat er geen precedent voor andere EEG-landen 
u i t zou voortvloeien. M i n i s t e r Lardinois i s verheugd 
over deze mededeling. H i j heeft onlangs geconstateerd 
dat v e r s c h i l l e n d e landbouwprijzen i n Noorwegen 40$ 
to t 50$ boven het EEG-niveau l i g g e n . De Europese 
commissie i s bereid om de helpende hand te bieden, 
maar men z a l moeten voorkomen dat h i e r precedenten 
geschapen worden, anders zou de EEG z i c h langzaam naar 
een s t e l s e l van deficiency-payments bewegen en dat 
zou qua kosten v e e l duurder z i j n dan het bestaande 
systeem. M i n i s t e r De Koster b e l u i s t e r t u i t het t e l e x 
b e r i c h t van m i n i s t e r Schmelzer betreffende z i j n gesprek 
met m i n i s t e r Scheel een nuance v e r s c h i l i n de opvattingen 
van beide bewindslieden met betrekking tot de Noorse 
toetreding. M i n i s t e r Scheel i s van mening dat het b i j 
de Noorse landbouw i n l a a t s t e i n s t a n t i e om een p o l i t i e k 
probleem gaat. Indien geen permanente uitzonderingen op 
landbouwgebied worden toegestaan ten aanzien van het 
zeer u i t g e s t r e k t e en dun bevolkte noorden van Noorwegen, 
zou d i t t o t een t o t a l e ontvolking kunnen l e i d e n van 
d i t voor bondgenootschappelijke v e i l i g h e i d belangrijke 
gebied. Spreker acht de zorg van minister Lardinois zeer 
b e g r i j p e l i j k , doch i s van mening dat het primaire 
doel dient te z i j n de toetreding van een democratisch 
land a l s Noorwegen te bewerkstelligen. M i n i s t e r Lardinois 
w i j s t erop dat de bezwaren vooral betrekking hebben op 
het b e l a n g r i j k s t e landbouwgebied van Noorwegen rond 
Oslo en n i e t op het noorden van Noorwegen. Aanvullende 
subsidies van 40$ op de melk en 60$ op het graan 
z u l l e n nodig z i j n en dat zou consequenties kunnen 
hebben voor gebieden a l s de Alpen en het zuid-westen 
van F r a n k r i j k . 

M i n i s t e r Van Agt merkt op dat de onderhavige 
b r i e f van Buitenlandse Zaken gerubriceerd i s a l s "zeer 
geheim". H i j heeft n i e t de indruk dat de inhoud van de 
b r i e f t o t deze k w a l i f i c a t i e aanleiding geeft. Spreker 
zou ten aanzien van het gebruik van "zeer geheim" grotere 
zorgvuldigheid w i l l e n betrachten. Indien men deze 
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r u b r i c e r i n g toch g e b r u i k t , moet men ook a l l e daarbi i 
behorende r i c h t l i j n e n nauwlettend i n acht nemen 

S t a a t s s e c r e t a r i s Westerteru i s van mening 
dat b i j de toetredingsbesprekingen de v i s s e r i j p r o b l e 
matiek van Noorwegen en ook van Schotland waarschijn
l i j k nog m o e i l i j k e r l i g t dan de kwestie van de landbouw 
D i t onderwerp z a l m de eerstvolgende vergadering van 
de coördinatiecommissie worden besproken. De m i n i s t e r ¬
p r e s i d e n t s t e l t v o o r om de v i s s e r i j p r o b l e m a t i e k i n d e — 
volgende v e r g a d e r i n g te bespreken aan de hand van een 
nota van de coördinatiecommissie. De raad gaat hiermee 
akkoord. 

2 c. 2 5 - j a r i g bestaan van Unicef 

S t a a t s s e c r e t a r i s Westerterp z a l op 11 november 
de jubileumbijeenkomst bijwonen. 

2 d. Bestemming Hotel des Indes 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Stee deelt de raad 
mede dat d i t h o t e l i n 1922 door de staat i s aangekocht met 
de bedoeling om de v o o r t z e t t i n g van het b e d r i j f door 
de f a m i l i e Rey te kunnen garanderen. Thans wordt door 
de d i r e c t i e Domeinen een gesprek gevoerd met een ge
gadigde voor de overneming van het pand. De minister
president heeft suggesties vernomen dat de overheid 
het b e d r i j f eventueel zou kunnen exploiteren ten 
behoeve van parlementariërs en van gasten van de 
regering, doch h i j i s van mening dat de overheid u i t 
een oogpunt van concurrentie met de andere hotelbedrijven 
i n de stad n i e t z e l f een hotel zou moeten exploiteren. 
M i n i s t e r Prees betreurt het dat d i t markante b e d r i j f 
u i t het stadsbeeld verdwijnt. H i j heeft vernomen dat 
a l l e e n het restaurant verliesgevend i s . Indien deze 
a f d e l i n g gesloten wordt, zou een ander w e l l i c h t de 
e x p l o i t a t i e van het hotel kunnen voortzetten. 

De minister-president merkt op dat er a l 
enkele aanbiedingen z i j n gedaan voor de gezamenlijke 
m a a l t i j d 's maandagsavonds; spreker s t e l t voor om 
komende maandag naar Royal te gaan, zonder nu te zeggen 
dat d i t een blijvende zaak i s . 

De raad b e s l u i t dat de staat n i e t a l s exploi
tant van het hoit; e l - r e s t aur an t z a l optreden. De bewinds
l i e d e n z u l l e n het g e b r u i k e l i j k e gemeenschappelijke 
diner op maandag 1 november houden i n Royal. 

2 e. Europese conferentie ... 


